



English Version

Policy Name:	SDG Education and Sustainability Culture Development Policy
--------------	--

▪ **Policy Information:**

Code:	PS_74_SDG17_4
Issue date:	2018
Revision, Date:	V05, 2025
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	2
Policy Approved Date:	22 Feb 2018
Decision of the Deans Council:	24 July 2018/2019

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to enhancing education on Sustainable Development Goals (SDGs) and promoting a culture of sustainability within and beyond the university community. This commitment is achieved through the development of educational and outreach programs focused on SDGs, increasing knowledge of sustainability concepts, and encouraging sustainable practices among students, faculty, staff, and the local community.

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Integrate sustainability concepts and SDG principles into academic courses and university activities.
2.	Raise awareness of the importance of sustainability through specialized community programs and outreach activities.
3.	Develop sustainability culture assessment programs within the university community to evaluate progress and implement corrective actions as needed.

▪ **Related procedures:**

1.	SDG and Sustainability Courses Procedure
2.	Community SDG Educational Outreach Procedure
3.	university community Sustainability Culture Measurement Procedure

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of SDG Courses Offered
2.	Number of Community Sustainability Outreach Activities
3.	Percentage of knowledge about sustainability in the university community

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Expand and strengthen partnerships with local and international institutions to exchange expertise and develop sustainability-focused academic courses.
2.	Organize specialized conferences and workshops addressing SDG topics, inviting international experts and speakers.
3.	Enhance the use of digital technology to spread environmental awareness through applications and educational platforms.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة تطوير التعليم حول أهداف التنمية المستدامة وترسيخ ثقافة الاستدامة
-------------	--

■ المعلومات العامة:

الرمز:	PS_74_SDG17_4
تاريخ الإصدار:	2018
رقم المراجعة، وتاريخها:	V05, 2025
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	2
تاريخ اعتماد السياسة:	22 Feb 2018
قرار مجلس العمداء:	24 July 2018/2019

■ المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

■ نص السياسة:

تلتزم الجامعة بتعزيز التعليم حول أهداف التنمية المستدامة ونشر ثقافة الاستدامة داخل المجتمع الجامعي وخارجه؛ من خلال تطوير البرامج التعليمية والتوعوية التي تُعنى بأهداف التنمية المستدامة، وزيادة المعرفة بمفاهيم الاستدامة وتشجيع الممارسات المستدامة بين الطلبة وأعضاء الهيئة التدريسية والموظفين والمجتمع المحلي.

■ أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

1.	دمج مفاهيم الاستدامة وأهداف التنمية المستدامة في المساقات الأكاديمية والأنشطة الجامعية.
2.	تعزيز الوعي بأهمية الاستدامة من خلال برامج توعوية وأنشطة مجتمعية متخصصة.
3.	تطوير برامج قياس ثقافة الاستدامة داخل المجتمع الجامعي لتقييم التقدم والفعالية واتخاذ الإجراءات التصحيحية المناسبة.

■ الإجراءات المرتبطة:

1.	إجراء تقديم دورات تعليمية حول أهداف التنمية المستدامة
2.	إجراء الأنشطة التعليمية المجتمعية حول أهداف التنمية المستدامة
3.	إجراء قياس ثقافة الاستدامة لدى مجتمع الجامعة

■ مؤشرات الأداء:

1.	عدد الدورات المقدمة حول أهداف التنمية المستدامة
2.	عدد الأنشطة المجتمعية التوعوية حول الاستدامة
3.	نسبة المعرفة عن الاستدامة بمجتمع الجامعة

■ توصيات آخر مراجعة:

1.	توسيع وتعزيز الشراكات مع المؤسسات المحلية والدولية لتبادل الخبرات وتطوير المساقات الأكاديمية حول الاستدامة.
2.	تنظيم مؤتمرات وورش عمل متخصصة تتناول قضايا التنمية المستدامة، ودعوة خبراء ومتحدثين دوليين.
3.	تعزيز استخدام وتوظيف التكنولوجيا الرقمية في نشر الوعي البيئي من خلال التطبيقات والمنصات التعليمية.